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Znát Pána Ježíše Krista znamená mít nový život, život věčný (J 17,3). Proto je
pro každého z nás tak důležité, abychom Ježíše poznali. K tomu si na základě
dnešního příběhu povíme tři věci. 1/ Pro lidi někdy může být složité dostat se k
Pánu Ježíši přes jeho lidi. V našem příběhu jsme četli o lidech, kteří měli zájem
o Ježíše. Chtěli ho vidět, tedy osobně si s ním promluvit, seznámit se s ním. Šlo
o Řeky, kteří uctívali Boha Židů - Hospodina. Přišli do Jeruzaléma u příležitosti
Velikonoc, nejvýznamnějšího židovského svátku, který připomínal to, jak Bůh
kdysi vysvobodil Izrael ze zajetí v Egyptě. Takoví lidé jsou jistě i dnes. Lidé,
kteří mají zájem o Boha, o duchovní věci. Třeba i čtou Bibli. A rádi by se o tom
Ježíši dozvěděli něco bližšího. Je přitom přirozené, že se tito zájemci obracejí
na ty, kdo se k Pánu Ježíši Kristu hlásí, kdo v něho věří. Tak jako se Řekové
obrátili na jednoho z tehdejších Ježíšových učedníků.

Jak vidíme, Filip byl opatrný. Nejdříve pověděl o žádosti Řeků
Ondřejovi, a teprve pak s tím šli za Ježíšem. Pro Ondřeje byla tato situace něčím
jiná, než když přivedl k Ježíši svého bratra Šimona (J 1,40-42). Vypadá to,
jakoby si oba učedníci nebyli jisti tím, že Ježíš chce mluvit s lidmi, kteří nejsou
z židovského národa (sr. Mt 10,5-6). Ještě nedošlo k přelomovým událostem,
které by přinesly zásadní změnu v možnostech komunikace s Ježíšem. Slovy
evangelisty Jana: “ ... Ježíš ještě nebyl oslaven. ” (J 7,39 ČEP) Kdyby už Ježíš
oslaven byl, mohli by se tito Řekové setkat s Ježíšem rovnou ve Filipovi i v
Ondřejovi. Ježíš by k nim skrze ně promlouval. I dnes se může stát, že zájemci
o Ježíše se s ním v jeho lidech hned nepotkávají. Spíš se potkávají s lidmi, kteří
mají nějakou víru. Víru, o které umějí vyprávět. Ale nedýchá z nich Ježíšova
přítomnost. V tom je ta složitost dostat se k Ježíši přes jeho lidi.

2/ Ježíš musel zemřít, aby pro nás nemuselo být složité dostat se k němu. Pro
Ježíše byl zájem Řeků o jeho osobu signálem, že v jeho životě nastává
rozhodující okamžik. V předchozím vyprávění nás Jan na tuto zásadní chvíli
připravuje, když o Ježíši píše, že “ … nepřišla jeho hodina. ” (J 7,30; 8,20
ČEP). Nyní však už tato hodina přišla. Je to chvíle, kdy bude Ježíš oslaven.
Tedy chvíle, kdy zemře, bude vzkříšen z mrtvých a vstoupí do nebe. Ježíš zde o
sobě mluví jako o Synu člověka. Syn člověka je postava věčného vládce, kterou
kdysi ve své prorocké vizi viděl prorok Daniel (Da 7,13-14). Ježíš tu vlastně
neodpovídá Řekům na jejich žádost. Svými slovy spíš reaguje na situaci, kterou
jejich žádost představuje. Svět je plný lidí, kteří potřebují Ježíše poznat, kteří
potřebují nový život. A právě kvůli tomu, aby jim Ježíš mohl nový život
darovat, bylo nutné, aby podstoupil svou těžkou hodinu. Právě pro tuto chvíli se
Ježíš narodil (J 12,27). Přišel, aby zemřel za naše hříchy, za hříchy celého světa.
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O nutnosti své smrti tu Ježíš mluví za pomoci přirovnání k pšeničnému zrnu. I
ono musí vlastně v zemi zemřít, aby z něj byl užitek, aby z něj vyrostl klas. Je to
tak se všemi ostatními semeny, která klíčením a dalším růstem “umírají”, aby z
nich vznikl nový život, nová rostlina.1 Ježíšova smrt otevřela cestu k tomu, aby
po celém světě mohla být lidem zvěstována dobrá zpráva (evangelium) o něm.
Ve zvěstování této zprávy můžeme slyšet jeho hlas. Svůj výrok o pšeničném
zrnu uvádí Ježíš slovy: “Amen, amen, …” (v. 24 ČEP) Tím vyjadřuje, že to, co
říká, je pravda pravdoucí. Můžeme s tím počítat. Má-li být ze semene užitek,
musí zaniknout. Platilo to o Ježíši. Platí to i o nás křesťanech. I my musíme
jaksi umřít, aby z nás byl užitek, aby se v nás lidé mohli setkávat s Ježíšem.

3/ Když my křesťané Pána Ježíše následujeme, ostatní lidé ho v nás mohou
potkat. K takovému setkání ale nemůže dojít, pokud zůstaneme
zrnem/semínkem, které nepadlo do země a nezemřelo. Tedy pokud lpíme na
svém životě. A to nejen na svém životě jako takovém, ale také na způsobu žití,
který nám vyhovuje, který jsme si zařídili a na který jsme zvyklí. Pokud se ve
svém životě soustředíme hlavně a především na uchovávání a zvelebování
tohoto svého života, v konečném důsledku tak svůj život ničíme. A navíc tak
naše žití postrádá smysl. Nemůžeme mít oživující vliv na lidi v naší blízkosti. I
když kolem sebe máme mnoho lidí, zůstáváme sami, jako nezaseté semínko.

Pravý život žijeme, když se soustředíme na Ježíše. Když dáváme přednost
jeho zájmům před těmi našimi, když ho následujeme. Pak se stáváme takovými,
jaký je on. A pak jsme také tam, kde chce být on. Jsme u lidí, u kterých nás chce
mít on. Ježíš zemřel také proto, aby nás osvobodil od naší staré osobnosti a
umožnil nám být novými lidmi, kteří přinášejí jeho přítomnost na každé místo,
kde se ocitnou. Když se řídíme podle pohnutek nového života v nás, lidé se v
nás mohou setkat s Pánem Ježíšem. Naše slova o něm jsou věrohodná.
Posluchači jim mohou uvěřit a může v nich vzklíčit nový život, život věčný.

Shrnutí: Každý z nás potřebuje poznat Pána Ježíše Krista, aby mohl mít život
věčný (J 17,3). K tomu lze říci trojí: 1/ Pro lidi někdy může být složité dostat se
k Pánu Ježíši přes jeho lidi. Ani ve věřících lidech se nemusejí setkat s Ježíšem,
ale pouze s lidmi, kteří mají určité náboženské přesvědčení. 2/ Ježíš musel
zemřít, aby pro nás nemuselo být složité dostat se k němu. Ježíšova smrt
otevřela cestu k tomu, aby po celém světě mohla být zvěstována dobrá zpráva o
něm. Ve zvěstování této zprávy mohou lidé uslyšet jeho hlas. 3/ Když my
křesťané Pána Ježíše následujeme, ostatní lidé ho v nás mohou potkat. Je třeba,
abychom nejen v Ježíše věřili, ale také se podle něj řídili. Podle pohnutek
nového života, který nám Ježíš daroval. Pak se s ním v nás ostatní lidé mohou
setkat. Pak je naděje, že i v jejich nitru vyklíčí nový život!

1 Bean Time-Lapse - 25 days | Soil cross section (youtube.com)
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https://www.youtube.com/watch?v=w77zPAtVTuI

